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Protokół nr IV/15 

z  posiedzenia Rady Gminy Bobrowice 

 

w dniu 27 lutego 2015r. 
 

Na ogólną liczbę 15 radnych na sali obrad obecnych było 15 radnych,  

co według Przewodniczącej Rady stanowiło quorum zdolne do podejmowania 

prawomocnych uchwał.       

o Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Marek Babul – Wójt  

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz 

3. Teresa Kula – Skarbnik 

4. Danuta Anioł – Przewodnicząca Rady Powiatu 

5. Andrzej Konopielko – policjant dzielnicowy 

oraz Sołtysi z terenu Gminy Bobrowice. 

o Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie obrad IV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Budżetu i gospodarki komunalnej na 2015 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Oświaty i spraw społecznych na 2015 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2015 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2014. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań  

z zakresu wspierania rodziny za rok 2014. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobrowice  

w 2015 roku. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Bobrowice na lata 2014-2018. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany określenia zasad ustalania i poboru 

oraz terminu płatności i wysokości stawek opłaty targowej na terenie gminy 

Bobrowice 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Bobrowice ze 

Stowarzyszenia „Aglomeracja Zielonogórska”. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego 

„Dachowskie Ługi”. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej  

w miejscowości Bobrowice. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie  

w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2015. 

22. Interpelacje i zapytania radnych. 

23. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

24. Wolne wnioski i informacje. 

25. Zamknięcie obrad IV sesji Rady Gminy.  

 

 

 Ad. 1. 

 

Otwarcia IV sesji o godz. 1100 dokonała Przewodnicząca Rady Mariola 

Szajek, witając radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad. 2. 

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie porządek obrad, który został 

przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. 

 

Przewodnicząca zapytała czy są jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej 

sesji. Uwag nie było.  

Następnie poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu, w wyniku którego 

protokół z III sesji Rady Gminy Bobrowice z dnia 30 grudnia 2014r. został 

przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 
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Ad. 4. 
 

Przewodnicząca Rady Mariola Szajek przedstawiła Informację  

o swoich działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

o Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5. 

 

Wójt Marek Babul przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu 

Gminy w okresie międzysesyjnym.  

o Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

W tym punkcie posiedzenia udzielono również głosu Pani Danucie Anioł, 

która poinformowała, że od pięciu kadencji jest radną, z czego trzy kadencje 

radną gminy Dąbie i 2 kadencje radną Rady Powiatu Krośnieńskiego, w której 

obecnie pełni funkcję przewodniczącej. Radnym pogratulowała mandatu, 

podkreślając, że jest to ogromny obowiązek, a sołtysom życzyła powodzenia  

w zbliżających się wyborach. Następnie złożyła podziękowania Wójtowi oraz 

Przewodniczącej Rady za tak częsty udział na sesjach Rady Powiatu, co 

świadczy o ich zainteresowaniu, tym co się dzieje w powiecie. Następnie 

wymieniła planowane inwestycje na terenie gminy Bobrowice, tj. dalszy ciąg 

budowy chodnika w Bobrowicach oraz budowa chodnika na odcinku 

Prądocinek-Zagór. Główną sprawą, która jednoczy wszystkie gminy jest szpital. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że powiat ma zapewnienie, że 

szpital będzie funkcjonował. Starosta stara się zrobić wszystko, żeby ten szpital 

działał lepiej. Do końca roku ta spółka ma podpisaną umowę, czyli 

zagwarantowane świadczenia. Rocznie szpital przyjmuje prawie trzy tysiące 

pacjentów, coraz więcej kobiet rodzi w Krośnie Odrz. Na koniec 

Przewodnicząca Rady Powiatu zagwarantowała współpracę i zwróciła się  

z prośbą o zgłaszanie się z problemami informując, że dyżur pełni w budynku 

Starostwa w każdy poniedziałek od godziny 13.00.  

 

Dyskusja: 

Radny Nadolny – za rok bym mile Panią widział na sesji i zobaczył te obietnice  

i deklaracje. 

Danuta Anioł – w powiecie nie ma dodatkowych dochodów, jedynie ze 

sprzedaży. Chcemy na przykład sprzedać Gubinek, ale nikt nie chce kupić 

Gubinka w całości, więc dzielimy go na działki. W poprzedniej kadencji 

zwiedziłam wszystkie drogi powiatowe i Gubin ma najgorsze drogi. Ja wiem 

jakie są potrzeby, w każdej gminie one są. W tym roku kończą się tzw. 

„Schetynówki”, a był to bardzo dobry program. Obniżyliśmy diety o ok. 40%  

i przewidujemy ok. 40.000 zł rocznie oszczędności, zatem stowarzyszenia i koła 
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gospodyń mogą składać wnioski o dofinansowanie z powiatu na organizację 

imprez. 

 

Następnie głos zabrał Pan Andrzej Konopielko, który poinformował jak 

przedstawia się stan bezpieczeństwa na terenie Gminy Bobrowice podkreślając, 

że co roku jest coraz mniej przestępstw. W 2009r. – 77 przestępstw 

kryminalnych, a w 2014 – 28 przestępstw, z czego 16 skończyło się aktem 

oskarżenia. Następnie przedstawił sprawozdanie jak wygląda sytuacja  

w poszczególnych miejscowościach. 

o Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Policjant dzielnicowy poinformował, że gro przestępstw nie jest zgłaszane  

i wykrywane. Policja chce, żeby społeczeństwo włączyło się w ten proces  

i zaapelował z prośbą o kontakt w razie niepokojących sygnałów. Na koniec 

podsumował, że w porównaniu do innych regionów w Gminie Bobrowice jest 

bezpiecznie.  

 

Dyskusja: 

Radna Litwin – jak wygląda temat narkotyków w naszej gminie? 

Konopielko A. – narkotyki obecnie są wszędzie, kwestia tylko jak to udowodnić  

i zgłosić. Z mojej wiedzy są w każdej miejscowości i w szkołach też. Bolączką 

jest mały przekaz informacji, musimy wszyscy współpracować, żeby to 

wyeliminować. 

Radna Litwin – w sprawozdaniu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej mamy 

informację, że nie ma narkotyków, dlatego zapytałam czy są jakieś zgłoszenia.  

Konopielko A. – są i trwają prace operacyjne, rozpoznawcze, które mają na celu 

wyeliminować osoby, które tym się zajmują, czyli dealerów.  

Radna Waszkiewicz – w szkole w Bobrowicach było spotkanie z policjantem  

w tej sprawie z rodzicami i nauczycielami, czy są również takie spotkania  

z dziećmi i młodzieżą ukazujące jakie są konsekwencje? 

Konopielko A. – w komendzie policji jest wydział do spraw nieletnich  

i patologii społecznych, który prowadzi profilaktykę głównie wśród dzieci  

i młodzieży i ten zespół przyjeżdża do szkół i robi pogadanki. Jest to kwestia 

rodziców i domu rodzinnego, czy zauważą problem i go zgłoszą.  

Na koniec policjant dzielnicowy zaprosił wszystkich do współpracy z policją.  

 

Ogłoszono 5 minutowa przerwę. 

 

Ad. 6. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu 

pracy Komisji Budżetu i gospodarki komunalnej na 2015 rok. 

Sekretarz poprosiła o autopoprawkę w pkt 5.2. a mianowicie fundusz sołecki za 

2015r., a nie za 2014.  
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Przewodnicząca otworzyła dyskusję.  

Radny Nadolny – głosuję przeciwko tej uchwale, nie załącznikowi, którym jest 

plan pracy, ze względu na paragraf drugi, który jest niewykonalny przez Wójta, 

ponieważ on nie może być jej wykonawcą.  

Sekretarz – ten temat wraca co roku, któregoś roku odpuściłam Radzie i Nadzór 

Prawny Wojewody zwrócił nam uwagę, że uchwała została podjęta  

z naruszeniem prawa. W żadnym przepisie prawnym nie znajdziecie Państwo 

takiej kompetencji Przewodniczącego Rady, czy komisji, ani w żadnym zapisie  

w ustawie o samorządzie gminnym, ani w naszym statucie. Przewodniczący 

kieruje tylko pracami komisji. 

Radny Nadolny – ja nie mówiłem o Przewodniczącym Rady, tylko 

Przewodniczącym Komisji. W Dąbiu wykonanie uchwały powierza się 

Przewodniczącym komisji, w gminie Skąpe i gminie Grodziec to samo. Nie 

znalazłem zapisu, że wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu 

Rady, tylko Przewodniczącemu Komisji.  

Sekretarz – czy Pan się pofatygował, żeby zadzwonić i zapytać, czy  

w międzyczasie uchwały te nie były zmieniane? Jeżeli będziecie się powoływać 

na czyjeś uchwały, to dobrze jest się skontaktować, czy ta uchwała w takiej 

formie przeszła przez Nadzór Prawny. Nadzory podejmują różne 

rozstrzygnięcia. 

Radca Prawny – nadzorem zajmują się różni ludzie i to czy coś umknęło 

nadzorowi nie znaczy, że jest dobrze i trzeba iść wtedy w Sądy.  Z ustawy 

wynika, że organem wykonawczym jest Wójt i trzeba to przyjąć. Jeżeli nasze 

uchwały byłyby nieprawidłowo sformułowane, to Nadzór Prawny jest od tego, 

żeby je uchylić.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za” i 1 

„przeciw”.  

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu 

pracy Komisji Oświaty i spraw społecznych na 2015 rok. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za” i 1 

„przeciw”.  

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu 

pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było. 
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W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za” i 1 

„przeciw”.  

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2014. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami 

„za”.  

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2014. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za” i 1 

„przeciw”.  

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Bobrowice w 2015 roku. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami 

„za”.  

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami 

„za”.  

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 13. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Bobrowice na lata 2014-2018. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję:  

Radny Grudziński –budynek w Wełmicach, który jest wdrażany do eksploatacji, 

to są w nim trzy, czy cztery mieszkania? 

Wójt – cztery mieszkania. 

Radny Grudziński – w trzech mieszkaniach jest łazienka, WC, CO, a w jednym 

jest tylko WC i łazienka, czy to jest ten sam budynek? 

Wójt – tak. 

Sekretarz – to mieszkanie  jest jako socjalne. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami 

„za”.  

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany określenia zasad 

ustalania i poboru oraz terminu płatności i wysokości stawek opłaty targowej na 

terenie gminy Bobrowice. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami 

„za”.  

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Bobrowice 

ze Stowarzyszenia „Aglomeracja Zielonogórska”. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami 

„za”.  

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia użytku 

ekologicznego „Dachowskie Ługi”. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję.  

Radna Waszkiewicz – czy będzie tam zakaz wstępu na ten teren, ponieważ 

mieszkańcy Dachowa i Dębów jeżdżą tam rowerami do Żarkowa. 
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Sekretarz – są tylko te zakazy, które są w uchwale, a zakazu wstępu w uchwale 

nie ma, będą tylko te zakazy, które Rada uchwali. Jeżeli „Lasy Państwowe” 

napiszą zakaz, to my wystąpimy o jego usunięcie. 

Radny Piekarski – „Dachowskie Ługi” graniczą z użytkiem ekologicznym 

dwóch Nadleśnictw Bobrowice i Krzystkowice. Ługi to znaczy łąki i tam na 

tych terenach były torfowiska, gdzie pozyskiwano torf i tym opalano. Po wojnie 

wszystko się spaliło i powstały spaleniska. Teraz na tym terenie klub 

przyrodników na zlecenie Ligi Ochrony Przyrody w Zielonej Górze zrobił 

opracowanie „Dachowskich Ługów”. Po 2007r. zrobiono tam ekosystem  

z lasów mieszanych i zostaje tam na tym terenie drewno martwe. Jest tam część 

gatunków z czerwonej księgi np. trzy gatunki węży, roślinność itp.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za” i 1 

„przeciw”.  

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 17. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami 

„za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 18. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami 

„za”.  

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 19. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 

położonej w miejscowości Bobrowice. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami 

„za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 20. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania jednogłośnie 15 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 21. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

na rok 2015. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania jednogłośnie 13 głosami „za”, 1 „przeciw”  

i 1 „wstrzymującym się” uchwała została podjęta. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 22. 
 

Interpelacje i zapytania radnych: 

 

Radny Murawa – odnośnie budowy oczyszczalni ścieków osobiście nie podoba 

mi się lokalizacja za zakładem drogowym, moim zdaniem są to najlepsze tereny 

inwestycyjne z uwagi na działki budowlane na sprzedaż, które stracą na wartości 

w momencie wybudowania oczyszczalni i chciałbym poddać ten temat pod 

dyskusję, czy nie można zlokalizować oczyszczalni w innym miejscu. 

 

Radny Nadolny – czy garaże w Dychowie przy blokach są już odebrane  

i opodatkowane? Pytanie do Mecenasa jeżeli składam wniosek w Sądzie, a Sąd 

oddala wniosek, czy jest to sprawa przegrana? 

Radca Prawny – ważne jaki to jest wniosek, czy w procedurze karnej, czy  

w cywilnej, jeżeli w cywilnej to pewne wnioski się odrzuca z przyczyn 

formalnych, a pewne wnioski się oddala, bo są niezasadne. Jeżeli wniosek został 

merytorycznie oddalony, czyli rozstrzygnięty i nie można już ponownie wnosić 

o tą samą sprawę, jeżeli to zostało merytorycznie rozstrzygnięte. Jeżeli wniosek 

został odrzucony, czyli nie rozstrzygany w ogóle, to można wnosić ponownie. 

Jakby wniosek był odrzucony, to jakby nie było sprawy.     

 

Radny Grudziński – chodzi o cenę zakupu paliwa opałowego do obiektów 

gminnych takich jak szkoły czy przedszkola, żeby ewentualnie pracownik 

merytoryczny się tym zajął. Z informacji jakie zdążyłem uzyskać, to w tej chwili 

można przynajmniej o 0,04 zł na litrze wynegocjować niższą cenę, nie wiem na 

jakich zasadach i na ile jest podpisana umowa. 
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Wójt: 

 w chwili obecnej nie mamy innego miejsca na oczyszczalnię ścieków  

i tam musi ona powstać, jest ona oddalona, a działki budowlane są po 

przeciwnej stronie i w żaden sposób na pewno nie zostanie obniżona ich 

wartość, oczyszczalnie są ekologiczne i nie wydobywają nieprzyjemnych 

woni, kiedyś było miejsce przy rzece, ale zostało przez mojego 

poprzednika sprzedane, postaram się porozmawiać z osobą która to 

kupiła, czy nie mogłaby nam tego sprzedać, ale na dzień dzisiejszy mamy 

tylko to jedno miejsce, 

 podatki za garaże, nie podejrzewam, żeby nie były pobierane opłaty 

skarbowe, 

 przed zakupem paliwa zawsze zbieramy informacje i oferty. 

 

Radny Grudziński – jeżeli dostawca sprzedaje, a odbiorca nic nie mówi, to nie 

będzie się wychylał z obniżką, jest w tej chwili taka możliwość, ponieważ 

dostawca, który dostarcza dla gminy dostarcza również paliwo dla mnie i można 

się tym zainteresować. 

Wójt – zawsze negocjujemy ceny. 

Radny Grudziński – dla firmy i dla wspólnoty mieszkaniowej w Dychowie 

wynegocjowałem 0,02 zł od ceny hurtowej u tego samego dostawcy. 

Wójt –  na chwilę obecną mamy zatankowane paliwo, będziemy tankować 

jesienią i wtedy będziemy rozmawiać. 

 

Radny Murawa – jeszcze odnośnie oczyszczalni ścieków podtrzymuje, że ta 

lokalizacja nie jest najszczęśliwsza, może by porozmawiać z rolnikami, którzy 

mają ziemię na działkach, gdzie było kiedyś wysypisko śmieci, tam po lewej 

stronie są jakieś działki orne, rolnicy nie wszyscy uprawiają tam ziemię, może 

ktoś chciałby nam sprzedać lub się zamienić? Te dwa hektary lepiej byłoby dać 

jakiemuś inwestorowi, który chciałby założyć tam firmę, bo jest to przy drodze 

krajowej, a nikt się nie wybuduje naprzeciwko oczyszczalni ścieków. 

Wójt – na chwilę obecną działki zostały sprzedane i nie dalej jak przed tą sesją 

przyszły osoby zainteresowane kupnem. Jeśli chodzi o teren inwestycyjny,  

to jest to niecałe dwa hektary i nie jest to dla przedsiębiorcy teren do inwestycji, 

ponieważ jest tam droga wzdłuż muru zakładu drogowego i ta działka została 

skrócona. Ta oczyszczalnia wiąże się z całym rozwojem gminy.  

Radny Murawa – najlepsze tereny pod budownictwo zostaną zaprzepaszczone, 

mam szwagra, który projektuje oczyszczalnie ścieków i mówi, że to i tak będzie 

śmierdziało.  

Wójt – przy biologicznej oczyszczalni nie będzie śmierdziało. 

Radny Grudziński – ta lokalizacja może nie jest najszczęśliwsza, ale nie mamy 

innego terenu. Te tereny, o których mówi Pan Murawa kiedyś były zalewane 

powodzią. 
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Radny Murawa – myślę, że znajdzie się chętny rolnik. 

Radny Grudziński – z oczyszczalni biologicznej jest osad i ścieki, nie jest to 

uciążliwe, ale jest to oczyszczalnia. W Dychowie i Bronkowie też jest 

oczyszczalnia. 

Radny Nadolny – czy nie stanąłby Pan na wysokości zadania i nie zapytał 

właścicieli tych działek czy nie zamieniliby się, czy nie sprzedadzą, w tym stylu 

idźmy i przenieśmy tą oczyszczalnię. Proszę porozmawiać i odpowiedzieć na 

następnej sesji. 

Radny Grudziński – Wójt i projektant muszą patrzeć szerzej z perspektywy 

podłączenia Kukadła, Barłogów, Chojnowa i lokalizacja też jest ważna. 

 

Ad. 23. 
 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

 

Wójt – na poprzedniej sesji padło pytanie Pana Nadolnego o ranking gmin 

Województwa Lubuskiego jako gmina wiejska w skali kraju jesteśmy na 21 

miejscu, a jeśli chodzi o sukces ekonomiczny, to jesteśmy na 51 miejscu w kraju 

w roku 2014. Za 2013r. jeśli chodzi o gminy, które pozyskały najwięcej 

środków z funduszy unijnych w przeliczeniu na jednego mieszkańca, to 

jesteśmy na 6 miejscu w naszym województwie na 83 gminy i jest to do wglądu. 

Tak wygląda statystyka, a jak Pan ma jakieś dane z 2009r., to niech Pan 

dyskutuje o aktualnych wynikach. 

Następna sprawa jaką chciałbym wyjaśnić z Panem Nadolnym to sprawa placu 

zabaw, Pan Nadolny jako sołtys wsi Chromów zakupił farby do malowania 

placu zabaw za 506 zł, komplet pędzli i rękawice do malowania za 58,86 zł dwie 

pary. Została również wynajęta do wymalowania firma za 555 zł. Uważam, że 

jest to super drogo, mało tego jest to firma zagraniczna i my mamy teraz 

problem z VAT-em. Wymalowanie placu zabaw kosztowało zatem 1.055 zł.  

Nie możemy teraz odzyskać VAT-u, ale musimy go odprowadzić, bo jest to 

firma zagraniczna. Chciałbym się od Pana dowiedzieć co to są za rękawice, bo 

ja kupuje takie do prac domowych na przykład za 2,99 zł, a skórzane kosztują 

6,00 zł, a Pan kupił rękawice za 58zł/2 pary. Firma za 555 zł maluje kilka 

urządzeń, a Pan im kupuje rękawice. 

 

Radny Nadolny – budżet sołecki został zaplanowany tak jak został zaplanowany 

na malowanie, konserwację placu zabaw, jest to firma zagraniczna, ale są to 

mieszkańcy Chromowa, i ja im powiedziałem zróbcie to tak jakbyście to robili 

dla siebie, bo wy tu mieszkacie, kupiliśmy lepsze farby, ale o rękawicach nie 

wiem, być może jak jest mój podpis na fakturze to ja powinienem o tym 

wiedzieć. Te rękawice są bardzo drogie, na tą chwilę ja muszę z nimi tą sprawę 

wyjaśnić, jeżeli coś to pieniądze do zwrotu, a faktura była bez VAT-u. 
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Skarbnik – faktury bez VAT-u jest to odwrotne księgowanie i dlatego prosimy  

o polskie firmy z VAT-em.  

Wójt – 1.250 zł wyniósł koszt wymalowania placu zabaw to jest skandal. Pan 

mówił zawsze, że Pan ogląda każdą złotówkę zanim ją wyda, bardzo proszę 

niech Pan wyjaśni jak Pan to zrobił. 

Radny Nadolny – i oglądam, firma dostała zlecenie ustne i robiła. 

Wójt – Pan Grudziński szuka oszczędności 0,04 zł na paliwie, a Pan lekką ręką 

wydaje 1.250 zł na wymalowanie jednego urządzenia.  

Radny Nadolny – ktoś tu mówił, że maluje sam. 

Sołtys Kujawińska – bo my malujemy sami w czynie społecznym. 

Radny Nadolny – w tej chwili nie jestem przygotowany na odpowiedź. 

Wójt – na następnej sesji niech Pan przygotuje odpowiedź. 

 

Ad. 24. 
 

Wolne wnioski i informacje: 

 

Sołtys Kucharczyk: 

 droga na Kołatkę jest dziurawa, trzeba zrobić część asfaltową i bliżej 

wioski dowieźć  klińca, 

 doga powiatowa koło krzyża w stronę oczyszczalni część jest powiatu,  

a część nasza może trzeba trochę klińca, może trochę szlaki i uzupełnić 

też dziury, 

 droga za Magnolią (gdzie mieszka p. Karłowski) mieszkańcy proszą  

o trochę ziemi na koleiny o długości ok. 30-40 m przy budynkach, nie 

chcą szlaki, ani klińca i sami to rozplantują, 

 postawienie znaku ograniczającego tonaż za drogą prowadzącą na ulicę 

„Gęsią”, jest to ta droga, którą niedawno przejęliśmy, 

 przy drodze koło p. Jodków w kierunku na Wężyska zlecenie wycięcia 

krzaków przy poboczu, 

 woda deszczowa spływająca z drogi starszej Pani Maćkowiak zalewa 

piwnicę, prośba żeby rozwiązać ten problem może zrobić jakąś 

studzienkę,  

 odnośnie oczyszczalni w Bronkowie nawet chcieli kupić oczyszczalnię, 

bo myśleli, że to dom i wcale tam nie śmierdzi. 

 

Wójt – do Bronkowa, Dychowa i Barłogów przywieziono wczoraj kliniec  

i będziemy łatać dziury. Na razie zwozimy materiał i będzie wynajęta firma, 

która będzie to robiła. 

Sołtys Śliwa – wniosek o załatanie dziur na drodze powiatowej w Dachowie oraz 

wycięcie drzewa koło skalniaka, ponieważ jest suche. 
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Przew. Szajek  poinformowała, o korespondencji do Rady Gminy: 

 pismo z Urzędu Gminy dotyczące sprawozdania z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego i jest ono do wglądu w biurze rady,  

 pismo w sprawie kampanii „Zachowaj trzeźwy umysł” – podziękowanie 

za udział w kampanii oraz wykaz nagrodzonych osób: Oliwia Madej, Igor 

Miszczykowski, Patrycja Łukasiewicz, Karolina Mac, Nikola Sobala, 

Kamila Kowalska, 

 odpowiedź w sprawie pisma dotyczącego postawienia luster, w którym 

Zarząd Dróg Powiatowych stwierdza dobrą widoczność z ulic bocznych  

i nie widzi potrzeby ustawienia luster. 

 

Radny Murawa – z tą jedną lokalizacją się nie zgodzę koło p. Kramarza, 

proponuję żeby w tym jednym miejscu się odwołać. 

Przew. Szajek – Zarząd Dróg Powiatowych odnosi się do kierowców pojazdów, 

a nie do pieszych i jadących rowerami. 

 

Sekretarz odnośnie średnich wynagrodzeń wyjaśniła, że średnie wynagrodzenie 

oznacza, że nauczyciel może zarabiać mniej, ale nie może więcej i tak: 

nauczyciel stażysta 2.717,59 zł (3 osoby),  nauczyciel kontraktowy 3.016,52 zł 

(7 osób), nauczyciel mianowany 3.913,00 zł (13 osób), nauczyciel 

dyplomowany 5.037,00 zł. Jest to średnia wynagrodzeń bez dodatków. 

Poinformowała również, że ci sołtysi, którzy nie chcą już startować na sołtysa 

rozliczają się z urzędem i oddają kwitariusze, otrzymają wtedy proporcjonalną 

dietę i  prowizję za podatek. 

 

Wójt – odniosę się do podwyżek diet radnych i sołtysów po rozmowie  

z Przewodniczącą Rady te kwoty zaproponowane przez sołtysów są już znacznie 

rozsądniejsze. Nie zgodzę się jednak, żeby sołtys miał więcej niż radny, ale do 

tematu jeszcze wrócimy w połowie roku i proszę jeszcze o trochę cierpliwości.  

 

Radny Nadolny – chciałem się ustosunkować do tego co się wypowiadałem na 

temat 2009 roku, a tego roku nie znam; w 2009r. mieliśmy 16 miejsce  

w pozyskaniu środków i pytałem o kwotę na rybołówstwo i przetwórstwo i czy 

to jest prawdą i jeżeli tak, to gdzie te pieniądze są i kto te pieniądze otrzymał; 

czy to jest prawdą, że tyle pieniędzy dostaliśmy ze Zintegrowanego Programu 

Operacyjnego Rozwoju Regionalnego tj. ok. 3 mln zł, czy te pieniądze były  

w naszej gminie, a jak było w 2013r. i w 2014r. ja się nie zapoznawałem. 

Odnośnie diet sołtysów proponowałem, żebyśmy nie byli gorsi od gminy 

Krosno Odrz. a zrównali się gminą Dąbie i Bytnica i padła kwota 350 zł.  

W grudniu moja dieta radnego wyniosła 900 zł a 1.050 zł razem z dieta sołtysa. 

Stawiam wniosek, żeby Przewodnicząca Rady na najbliższe komisje 
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przygotowała projekt uchwały o ryczałcie, a komisje zobaczą co z tego zrobić  

i przegłosują na ryczałt 350 zł. 

 

Przew. Szajek – jak ja mam przygotować projekt uchwały jak w budżecie nie ma 

środków. Jeżeli w budżecie nie przesuniemy środków, to uchwała jest 

bezzasadna. Najpierw znajdźmy pieniądze.  

 

Sołtys Duziak – Pan Nadolny nie będzie decydował o wszystkich sołtysach. 

Radny Nadolny – składam wniosek, żeby w naszym porządku obrad znalazł się 

punkt „Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów”. 

Sekretarz – porządek jest zgodny ze statutem. 

 

Ad. 25. 

  

Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodnicząca Rady Mariola 

Szajek  zamknęła obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 1312 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                Przewodniczyła: 

 

Ewelina Roszak                                                                Mariola Szajek 

   2015-02-27 


